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Ostravská Komorní scéna Aréna 
připravila k nadcházej ícímu státní
mu svátku první premiéru sezóny 
-  komedii Eugéna loneska Plešatá 
zpěvačka. Představení nastudoval 
uznávaný polský režisér Grzegorz 
Kempinski, několikanásobný drži
tel Zlaté masky, polské obdoby naší 
Ceny Alfréda Radoka.

Ioneskův příběh se odvíjí b ě 
hem  s e tk á n í dvou an g lických  
manželských párů, které konver
zují na první pohled velmi hlubo- 
kom yslně, ale používají banální 
fráze jako z učebnice angličtiny 
pro samouky. „Režisér K em pin
ski k  tom u tex tu  našel geniální 
klíč. Hlavní roli v něm mají blábol 
a fráze -  a režisér to celé zarám o
val do televizního či rozhlasové
ho studia, kde jsou spíkři, které 
tak  dobře známe z éteru. Všichni

tam  m elou slogany, blábolí, nic 
neřeknou, a je š tě  se u toho tvá
ří u šlech tile . A když přelad íte , 
z jistíte , že jinde v bleděmodrém 
vysílají to též,“ říká um ělecký šéf 
Arény Ivan K rejčí. „Najednou se 
ukázalo, že tah le  zdánlivě stará  
komedie je  úžasnou show, která  
se ovšem dotýká samé podstaty 
naší současné existence, protože 
i my v tom  blábolu žijeme.“

V P olsk u  m ěla  K em p in sk é- 
ho in scen ace  P leša té  zpěvačky
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o  b l á b o l e c h  a  f r á z í c h

obrovský úspěch. K rejčí ji  viděl 
v p rov inčn ím  divadle na p řed 
m ěstí Katovic: „Na absurdní dra
m atiky , k terá  byla h item  šed e
sátých let, přišel plný sál. Všich
ni řvali sm íchy -  a přitom  je  to  
Ion esco , jeh o ž  tv o rb a  je  ča sto  
vním ána neprávem  jako ušlech
t ilá  nuda. K em p inski ve svém  
výkladu oživil i Ioneskův humor 
a vznikla in scen ace n eu v ěřite l
ně zábavná.“ Insp irací byla pro 
režiséra reklam a na projím adlo,

kterou náhodou zaslechl ve svém 
autorádiu.

Datum premiéry -17. listopad -  
vybrala Komorní scéna Aréna zá
měrně. „Je to  symbolické. Ja k  se 
nám ty nadějné věty, které tehdy 
zněly a byly obtěžkány smyslem 
a očekáváním , dnes prom ěnily 
v blábol,“ vysvětluje Ivan Krejčí.

Na přípravě představení se po
dílí celý polský inscenačn í tým . 
Jde o výsledek dlouhodobé spolu
práce se Slezským divadlem v Ka

to v ic ích . O stravská A réna chc 
své m ezinárodní kontakty  ještě  
rozšířit -  v hledáčku má divadla 
s obdobnou poetikou na Sloven
sku a v Rusku. „Vnímáme Ostra- 
vu jako určitou křižovatku na po
mezí tří států  a sousedé by spolu 
měli m luvit. A ktuálně hledám e 
partnera na Slovensku, zatím  se 
nám jako nejbližší jeví bratislav
ská A storka. Rusko je  spíše hud
ba budoucnosti, ale máme pozvá
ní do Jekatěrinburgu na festival 
K oljad ov ých  her, jeh o ž  A m iga 
uvádíme a práce jeho divadla je 
nám  velm i sym p atická ,“ n a s ti
ňuje svou strategii šéf ostravské 
scény.


